
Tov. Šumer je v svojem poslovilnem go
voru podal pregled o napredku šolstva v na
šem srezu, orisal težavno delo, ki ga je imel 
ob času, ko je bil še šolski nadzornik. 

Tov. Sotošek je predaval »O krizi pri 
učilih in nazorilih. Predavatelj je podal na
vodila, kako se lahko izdelajo praktična in 
cenena učila iz kartona. Izvajanju je članstvo 
sledilo z največjo pozornostjo. 
Verk Miloš, preds. Rataj Oskar, taj. 

+ JUU — SRESKO DRUŠTVO V KOZ
JEM je zborovalo dne 2. decembra 1933 ob 
10. uri v šoli v Kozjem. Zborovanja se je 
udeležilo 36 tov.(ic), to je 76'6%. Opravičilo 
se je 5 tov.(ic). 

Predsednik otvori zborovanje, pozdravi 
vse navzoče, osobito tov. Kobala. zastopnika 
sekcije iz Ljubljane, novi tov. Moserjevo in 
Hosnarjevo ter tov. Grudna iz Planine z že
ljo, da bi se prav dobro počutili med nami 
ter prihodnjič pripeljali še ostale tov. 

Ad. 1. Zapisnik zadnjega zborovanja se 
prečita in odobri. 

Ad. 2. Obravnavajo se važnejši dopisi. 
— Za pobiranje "'isnevkov za spomenik V. 
Čubriloviča se je sklenilo, da se pobirajo pro
stovoljni prispevki. 

Ad. 3. Nato je podal svoje poročilo tov. 
Kobal, kot zastopnik sekcije. Izročajoč po
zdrave predsednika sekcije tov. Dimnika, ga 
je obenem tudi opravičil, ker se Sam ni mo
gel udeležiti zborovanja. Poročal je o poteku 
glavne skupščine v Ljubljani in o tekočih za
devah sekcije. Iz poročila smo posneli, da se 
sekcija zelo trudi, da bi dosegla čim največ 
članstvu v korist. Govoril je obširno o sporu 
v JUU in o delu na sporazumu. Slednjič so 
ga še posamezni člani prosili raznih informa
cj. Tov. predsednik se mu prav lepo zahvali 
za izvirno poročilo in mu želi preživeti še 
par veselih uric med nami »Urwaldarji«. 

Ad. 4. Tov. Podjavoršek predava »Ova
duštvo — problem šole in ljudske vzgoje.« 
Očrtal je, kaj je ovaduštvo, da se začenja že 
pri otrocih, kako ga spoznamo itd. Marsiko
mu je vzbudil lepe misli, da bo' že pri vzgoji 
mladine pazil na to in res vzgajal otroke v 
prave poštene ljudi. 

Ad. 5. Tov. blagajnik apelira na redno 
plačevanje članarine. 

Ker drugih slučajnosti ni, zaključi lepo 
uspelo zborovanje. Prihodnje bo meseca fe
bruarja v Kozjem. 
Čok Albert, preds. Marica Prislan, taj . 

+ JUU — SRESKO DRUŠTVO MARI
BOR DESNI BREG je sprejelo na svojem 
društvenem zborovanju dne 11. nov. 1933 
naslednji sklep: 

Na državnih učiteljskih šolah je predpi
sano toliko število učnih ur na dan, da ni
majo dijaki časa za učenje in spisovanje na
log, ker jim vzame pouk v šoli ves čas in 
prihajajo domov šele zvečer duševno ubiti 
in trudni. Ker se bojimo, da bo prišel ta na
raščaj duševno strt v učiteljski stan, prosimo 
za skrčenje števila učnih ur na učiteljiščih na 
psihološko utemeljeno mero. Praksa nas uči, 
da postanejo najboljši učitelji tisti, ki so si 
ohranili duševno prožnost in svežost. Na drž. 
učit. šolah se naj opusti snovni princip in 
obdela manj snovi, a isto v globino in ne v 
širino; v glavnem se naj polaga težišče pri 
vzgoji učiteljskega naraščaja na stremljenje 
vzgojiti naraščaj, ki bo sposoben za samo
stojno duševno delo iin, bo prinesel v šolo 
solnce svežega mladostnega duha. 

Petrovič Šimen, t. č. preds. 

+ JUU — SRESKO DRUŠTVO SLO
VENJGRADEC je zborovalo v soboto dne 
13. jan. 1934. 

Od 42 članov(ic) je bilo navzočih 28 to 
je 66%. Predsednik tovariš Kopač Leopold 
je pozdravil navzoče predvsem pa predava
telja tovariša Hernausa. 

Situacijsko poročilo. 
Uvodoma se je spomnil 601etnice rojstva 

vzornega tovariša Engelberta Gangla, ki mu 
je v imenu društva k jubileju pismeno česti
tal ter podal izčrpno poročilo o situaciji v 
organizaciji. 

Tajnik tovariš Iglar Rajko je poročal o 
došlih dopisih in se je z ozirom na te so
glasno sklenilo: 

1. poslati »Učiteljskemu odboru za spo
menik pokojnemu Veljku Čubriloviču« znesek 
50 Din kot prispevek iz društvene blagajne; 

2. da naj posojajo aktivni tovariši na ob
močju svojih okolišev stanujočim brezposel
nim tovarišem stanovske liste. 

3. Glede centralizacije narodnoobramb
nega dela se vse učiteljstvo strinja s predlo
gom sres. učit. društva Maribor 1. breg. 

Tovariš Josip Hernaus je v prav lepem 
in temeljitem referatu podal izkušnje svoje 
dolgoletne prakse glede pravilnega in nepra
vilnega ravnanja z imenovanimi števili v ra
čunstvu. Za j ako dobro, metodično predava
nje se mu je tovariš predsednik v imenu dru
štva zahvalil. 

Predlogi: 1. Opuste naj se prevodnice, 
ker so nepraktične in ne ustrezajo svojemu 
namenu ter naj se zopet vpeljejo matični 
listi, ki naj se v smislu novih odredb popra
vijo in spopolnijo. Iz istega razloga, kakor 
tudi radi štednje naj se opuste nove knjiži
ce ter uvedejo zopet izkazi o šolskem na
predku. 

2. Sekcija naj deluje z vsemi močmi za 
odpravo kuluka, ki se nam zopet obeta. 

3. Izdelava načrtov šolskih okolišev naj 
se preloži do definitivne ureditve komasira
nih občimi. 

4. Sekcijski odbor naj zahteva od izvrš
nega in nadzornega odbora JUU, da skliče v 
svrho sanacije razmer v JUU izredno glavno 
skupščino. 

5. Sekcija naj skuša doseči spremembo 
Zakona o nar. šolah glede njegovih določb 
o obravnavanju neopravičenih šol. zamud. 

Prihodnje zborovanje se bo vršilo 17. feb. 
v Slovenjgradcu. 
Kovač Leopold, preds. Iglar Rajko, taj 

. k 

Iz sekcije 
—s Seznam članstva: Ponovno naproša

mo ona s. u. društva, ki še niso dostavila po 
tri izvode seznama članstva, da to nemudo 
ma store. 

IZ društev: 
= JUU — SRESKO DRUŠTVO V 

ŠKOFJI LOKI bo zborovalo v deški osnovni 
šoli v Škofji Loki, v soboto dne 3. febr. t. 1. 
ob 8. uri s sledečim dnevnim redom: 1. Poro
čila društvenih funkcionarjev. 2. Izvenšolsko 
delo Učiteljevo (ref. tov. preds. sekcije Ivan 
Dimnik). 3. Samostojni predlogi. 4. Slučaj
nosti. Pridite polnoštevilno! ODBOR. 

= JUU — SRESKO DRUŠTVO MARI
BOR DESNI BREG bo zborovalo dne 10. feb. 
1934 ob K10. uri v Narodnem domu po sle
dečem dnevnem redu: 1. Lavtarjeva metoda 
in njegove računice — predava gospa dr. 
Pirkmajerjeve. 2. Iz šolske prakse: Petrovič. 
3. Podrobni učni načrti: Kotnik. 4. Poročilo 
o predsedniškem zboru 14. jan. 1934. 5. Došli 
dopisi. 6. Slučajnosti. ODBOR. 

Porotila: 
+ JUU SRESKO DRUŠTVO V ŠMAR

JU PRI JELŠAH je zborovalo dne 9. dec. 
ob 10. uri v Rog. Slatini ob navzočnosti 27 
članov, t. j . 34'6%. 

Predsednik tov. Verk prisrčno pozdravi 
tov. Sotoška, ki je že dolgoleten član našeg"a 
društva; nadalje je pozdravil tov. Glinška in 
Šumra, borca starih časov. 

Tov. Glinšku, ki je bil dolga leta pred
sednik našega društvu ter si stekel nevenljive 
zasluge za procvit Rog. Slatine, je društvo 
podelilo diplomo častnega članstva. 


